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odbytej w dniu 24 kwietnia  2008   roku
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Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM

Na  podstawie  art.19  ust.1  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Kazimierz Lechocki.

Powitał radnych,  sołtysów oraz gości:
 Pana Mirosława Majkę – Starostę Świdwińskiego
 Pana Waldemara Trzcińskiego – Komendanta Powiatowego Policji
 Pana  Mirosława  Niezgodę  –  Komenda  Powiatowa  Państwowej  Straży 

Pożarnych
 Panią Agnieszkę Zabielską – Zarząd Powiatowy Dróg w Świdwinie
 Pana  Jarosława  Jawor  –Agencja  Nieruchomości  Rolnych  Jednostka 

Gospodarcza Zasobu w Świdwinie
 Pana  Tomasza  Waszczyka  –  Agencja  Restrukturyzacji  i  Modernizacji 

Rolnictwa
 Pana Bernarda Laufera – Wójta Gminy
 Pana Zdzisława Pawelca – Zastępcę Wójta Gminy
 Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy
 Panią  Martę  Borowy  –  Kierownika  Gminnego  Zespołu  Oświaty,  Kultury 

i Sportu
 Panią  Kazimierę  Seżysko  –  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej
 Pana Mieczysława Patyka – radnego Rady Powiatu
 Panią Krystynę Miodowską – Kierownika Referatu Rolnego UG
 Panią Bożenę Kulikowską – Inspektora ds Promocji Gminy
 Panią  Annę  Zwierzyńską  –  Pełnomocnika  Wójta  ds  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Narkomanii
 Pana Władysława Polańskiego – Komendanta Straży Gminnej

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 
do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 

Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie



Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD
Przewodniczący  Rady  Pan  Kazimierz  Lechocki przedstawił  propozycję 
porządku obrad, który podany był w zaproszeniach na sesję. Wnioskował, aby 
dodatkowo wprowadzić punkt 10”a” SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI GMINNEGO 
PROGRAMU PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII ZA 2007 ROK

Innych propozycji nie było.  W głosowaniu jawnym radni propozycję porządku 
obrad przyjęli jednogłośnie, a przedstawia się następująco:

1. Otwarcie i stwierdzenie qworum
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji
3. Przyjęcie porządku obrad
4. Interpelacje radnych
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy z prac w okresie 

między sesjami
6. Sprawozdanie  Wójta  Gminy  z  wykonania  uchwał  i  pracy  w  okresie 

między sesjami
7. „Czas dla Samorządów”
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2007 rok
9. Bezpieczeństwo na terenie gminy

10. Działalność Referatu Promocji Urzędu Gminy
10’a” Sprawozdanie  z  realizacji  gminnego  programu  przeciwdziałania 

narkomanii za 2007 rok
11. D y s k u s j a
12. Podjęcie uchwał
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
14. Wolne wnioski
15. Z a k o ń c z e n i e

Z  uwagi  na  prośbę  przedstawiciela  Agencji  Nieruchomości  Rolnych 
(ograniczony  czas)  Przewodniczący  Rady Pan  Kazimierz  Lechocki 
zaproponował, aby przed przystąpieniem do porządku obrad kierować pytania 
do Pana Jarosława Jawor.

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się 
z pytaniem kto jest odpowiedzialny za porządki na działkach popegerowskich. 
Stare budynki i place zagrażają niebezpieczeństwu. Idzie wiosna i należałoby je 
uporządkować. 

Radny Pan Otto Leske postulował, aby zainteresować się spalonym budynkiem 
(warsztatem) w Krosinie.

2



Sołtys  Cieszyna  Pan  Edward  Skibiński zwrócił  się  z  pytaniem,  czy 
w  przypadku  sprzedaży  budynku,  Agencja  ma  wpływ  na  właściciela.  Taki 
przypadek  jest  w  Cieszynie,  gdzie  stoi  budynek  bez  dachu  i  zagraża 
niebezpieczeństwu.

Odpowiedzi udzielił  Pan Jarosław Jawor – Agencja Nieruchomości Rolnych 
Jednostka Gospodarcza Zasobu w Świdwinie. 

Za  stan  budynków  oraz  porządki  na  działkach  popegerowskich  odpowiada 
właściciel.  Z  chwilą  przejęcia  przejmuje  również  obowiązki  zabezpieczenia. 
Gmina powinna bezpośrednio monitować do właściciela. Agencja każdego roku 
robi  przegląd.  Niestety,  ale w stosunku do Spółki  Polfarm jesteśmy bezsilni. 
Spółka nie może „dogadać się” z Agencją. Proponuje, aby Gmina wystosowała 
pisma do Koszalina.

Jeżeli  chodzi  o spalony warsztat  w Krosinie  Pan Jawor  nie  zna odpowiedzi. 
Dlaczego tak się dzieje odpowie na piśmie po rozpoznaniu tematu.

Bukaciarnia w Cieszynie – nieruchomość jest spłacona. Kto jest właścicielem 
powinna wiedzieć gmina, ponieważ tu wpływają podatki.

Ad.5 SPRAWOZDANIE  PRZEWODNICZĄCYCH  KOMISJI  RADY 
GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI

Pani Halina Cybul – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. W okresie między 
sesjami Komisja dokonała kontroli:

1) wydatków na sport w 2007 roku (rozliczenie poszczególnych klubów.
W  2007  roku  zaplanowano  na  wspieranie  wykonania  zadania  publicznego 
z zakresu upowszechniania kultury fizycznej i sportu w 2007 roku kwotę 55.000 
zł. Na podstawie ogłoszonego konkursu ofert Zarządzeniem Wójta Nr 13/2007 
z dnia 4 kwietnia 2007 roku poszczególne kluby otrzymały wsparcie w kwocie:

- LGKS Contra Rusinowo .......................... 14.000 zł.
- GLKS Aksa Żaki Gmina Świdwin .......... 16.500 zł.
- GLKS Jedność Łąkowo ........................... 7.000 zł.
- GKS Huragan Bierzwnica ....................... 14.000 zł. 

Uzasadnieniem  wyboru  oferty  jest  opinia  Komisji  Oceniającej  powołanej 
Zarządzeniem Nr 6/2007 Wójta Gminy Świdwin z dnia 23 lutego 2007 roku.

Na wniosek Komisji Oświaty z wydatków na kluby sportowe wydzielono kwotę 
4.000 zł., którą przeznaczono na sport masowy. 
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Uruchomienie  środków  na  realizację  zadania  dla  poszczególnych  klubów 
nastąpiło na podstawie zawartej umowy z Gminnym Zespołem Oświaty, Kultury 
i Sportu. 

Na podstawie analizy ofert i umów poszczególnych klubów Komisja stwierdza 
nieprawidłowość  realizacji  zadania  co  do  złożonej  oferty  przez  klub  Contra 
Rusinowo.
Klub Contra Rusinowo w sezonie 2006/2007 (runda wiosenna w 2007 roku) 
uczestniczyła  w  „A”  klasie.  Natomiast  runda  jesienna  2007/2008  klub 
awansował i rozegrał jeden mecz w klasie okręgowej, po czym po niespełnieniu 
wymogów  licencyjnych  (brak  wymogów  technicznych  odnośnie  wymiarów 
boiska). Zrezygnował z uczestnictwa w tej lidze przystępując do rozgrywek  w 
najniższej  klasie  rozgrywkowej  –  klasa  B.  W  klasie  tej  uczestniczy  pięć 
zespołów.

Komisja  stwierdziła,  że  klub  Contra  Rusinowo  wykorzystał  pieniądze 
niezgodnie z umową, przejściem z klasy A do klasy B.

Analizując wydatki stwierdza się bezpodstawne wydatkowanie kwoty 3.000 zł. 
– załącznik Nr 3

2) zasad udzielania pomocy dla podopiecznych za 2007 rok (GOPS)
Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  świadczy  wieloraką  pomoc  rodzinom 
potrzebującym. Prowadzone są wywiady środowiskowe i kryteria dochodowe 
zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami.  W  GOPS  zatrudnionych  jest  trzech 
pracowników  socjalnych,  którzy  mają  pod  opieką  po  około  300  rodzin  na 
jednego pracownika socjalnego.

W 2007 roku zasiłek celowy otrzymało 514 rodzin, tj. 1.542 osoby.
W zakresie programu dożywiania objęto 2.163 osoby – są to dzieci małoletnie, 
uczniowie szkół i osoby starsze otrzymujące pomoc z GOPS. 

Z informacji Kierownika GOPS potrzebującym pomocy wydano:

 w 2002 roku .................... 5.126 decyzji
 w 2003 roku .................... 4.378 decyzji
 w 2004 roku .................... 3.567 decyzji
 w 2005 roku .................... 4.329 decyzji
 w 2006 roku .................... 4.343 decyzji
 w 2007 roku .................... 3.384 decyzji

W   pierwszym  kwartale  2008  roku  wzrastają  zasiłki  okresowe  ponieważ 
zmieniło się kryterium dochodowe. Jest to kwota 351 zł. na osobę w rodzinie 
i 471 zł. dla osoby samotnej.
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Powodem przyznania pomocy w roku 2007 jest:
 ubóstwo - 571 rodzin – tj. 1.949 osób
 bezrobocie - 392 rodzin – tj. 1.374 osoby
 niepełnosprawność - 131 rodzin – tj.    397 osób
 długotrwała choroba -   90 rodzin – tj.    359 osób
 rodziny niepełne -   77 rodzin - tj. 262 osoby
 rodziny wielodzietne -   13 rodzin - tj.   97 osób
 alkoholizm -   26 rodzin - tj.   31 osób
 zwolnieni z zakł.kar. -     4 rodziny - tj.     8 osób

Na  terenie  gminy  mieszka  68  rodzin  pokoleniowych,  utrzymujących  się 
z pomocy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej: są to rodzice, ich dzieci oraz 
ich wnuki.
Stwierdza  się,  że  osoby  powracające  z  Domów Dziecka  pozostawiane  są  na 
własną  rękę.  Często  powracają  do  swoich  domów  rodzinnych  i  nie  potrafią 
tworzyć rodzin funkcyjnych. 

W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej rozliczane są świadczenia rodzinne 
i zaliczki alimentacyjne. 
W  2007  roku  wydano  1.465  decyzji  dla  850  rodzin,  tj.  29.289 
świadczeniobiorców.
Przydzielane  są  również  dodatki  mieszkaniowe  z  których  skorzystało  208 
gospodarstw domowych.
Wydano 480 decyzji, w tym 31 odmownych.

3) Komisja analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2007 
rok oraz sporządziła wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi  gminy z 
tytułu wykonania budżetu

4)  Działalność  Hali  Sportowej  w  Lekowie  za  2007  rok  (wynajem  – 
rozliczenie)
Otwarcia Hali Sportowej w Lekowie dokonano 16 marca 2007 roku. 
Zatrudnieni  to:  jedna  osoba  jako  pracownik  stały  (Pan  ..)  koszt  14.307,80, 
dwóch stażystów refundowanych przez Powiatowy Urząd Pracy, dwóch stróży 
i sprzątaczki. W sumie jedenaście osób (w tym pracownicy interwencyjni).
Za rok 2007 koszty utrzymania hali i szkoły rozliczane są po połowie. Stwierdza 
się brak podliczników za zużycie energii i gazu na halę. 
Opłata za energię elektryczną w 2007 roku to kwota 13.304,14 zł. , za zużycie 
gazu 18.744,74 zł. 
Na wyposażenie hali otrzymano dodatkowo ze Starostwa Powiatowego 40.000 
zł. 
Operatywnością  i  pomysłowością  wykazuje  się  Koordynator  ds  Sportu  mag. 
S.B.   Pozyskał  fundusze  z  Ministerstwa  Edukacji:  20  tys.zł.  na  sprzęt 
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nagłaśniający oraz 19.886 zł. na wyposażenie siłowni. Za wygraną w turnieju 
zakupiono tablicę wyników za 9.308 zł. i inne. 
Po oddaniu hali do użytku przerobiono górę na pomieszczenia biurowe za kwotę 
23.399,49 zł. 
W sezonie jesiennym 2007 za wynajem hali pozyskano kwotę 10.164 zł. Odbyło 
się wiele imprez sportowych . Zorganizowano zabawę sylwestrową , z której 
dochód 5.000 zł. przeznaczono na: 
- wynajem hali na konto Urzędu Gminy – 1.000 zł. 
- zakup automatu czyszczącego za 8.219,52 zł. (wpłacono 4.000 zł.)
Do marca 2008 roku za wynajem hali uzyskano kwotę 11.082 zł. Z powyższej 
kwoty dopłacono do maszyny czyszczącej  4.000 zł.  i  za 1.360 zł.  zakupiono 
wózki czyszczące do szkoły. 
Regulamin  korzystania  z  Gminnej  Hali  Sportowej  przy  Zespole  Szkół 
w  Lekowie  został  p0rzyjęt  Uchwałą  Rady  Gminy  Nr  VIII/47/2007  w  dniu 
27.06.2007 roku.
Wysokość  opłat  za  korzystanie  z  Gminnej  Hali  Sportowej  również  podjęto 
uchwałą Rady Nr VIII/48/2007 w dniu 27.06.2007 roku.
Według  Koordynatora  ds  Sportu  zgodnie  z  regulaminem opłat,  za  niskie  są 
opłaty wstępu. 
Nadmienia  się,  że Hala Sportowa w Lekowie uzyskała  Kartę Kwalifikacyjną 
Obiektu  zatwierdzoną  przez  Państwowy  Powiatowy  Inspektorat  Sanitarny 
i  Kuratorium Oświaty w Szczecinie.  Jest  jedynym obiektem w Polsce,  który 
posiada  kartę  obiektu  i  szkolenia  pracownika  obiektu,  co  oznacza  że  można 
prowadzić wypoczynek dla młodzieży w okresie ferii zimowych, czy wakacji.
Z informacji Koordynatora wynika, że w jednym turnusie może uczestniczyć sto 
osób. 
Obecnie  hala  posiada  wyposażenie  dla  pięćdziesięciu  osób   -  są  to  łóżka, 
śpiwory, pościel itp.  Posiada zastawę stołową dla trzydziestu osób. Aby hala 
funkcjonowała  sprawnie  należałoby  dokupić  wyposażenie  dla  pięćdziesięciu 
osób. 
Optymistyczna prognoza Koordynatora ds Sportu na 2008 rok to:
- dochód hali - ok.   40 tys.zł. 
- wydatki na halę - ok. 150 tys.zł.
- dopłata gminy - ok. 110 tys.zł.

Pan  Antoni  Giluk –  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju 
Gospodarczego, Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej.
W okresie  międzysesyjnym Komisja  odbyła  dwa posiedzenia.  Na pierwszym 
analizowano Plany Rozwoju Lokalnego w Gminie Świdwin oraz Plany Odnowy 
Miejscowości  na  lata  2007  –  2013.  Na  drugim  omawiano  sprawozdanie 
z wykonania budżetu gminy za 2007 rok. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych – 
Pani Daniela Bodnar.
W okresie między sesjami Komisja spotkała się dwa razy. 
Na pierwszym spotkaniu omawiane były zagadnienia:
1. Kalendarz imprez masowych
2. Kalendarz imprez sportowych i szkolnych zawodów sportowych
3. Podział środków na sport

W posiedzeniu komisji  uczestniczyli: Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty, 
Kultury  i  Sportu  Pani  Marta  Borowy,  Koordynator  ds  Sportu  GZOKiS  Pan 
Sebastian Basiejko oraz prezesi Gminnych Klubów Sportowych. 
Omawiano wykorzystanie środków przeznaczonych na kulturę fizyczną i sport 
w 2007 roku. Pan Sebastian Basiejko przedstawił członkom Komisji kalendarz 
szkolnych  zawodów  sportowych,  kalendarz  imprez  sportowych  i  imprez 
masowych na 2008 rok. 
Nie  dokonano  jeszcze  podziału  środków  na  Kluby  Sportowe  w  2008  roku 
w związku z czym Komisja i Prezesi Klubów zapoznają się z nim w terminie 
późniejszym. Na dzień kontroli  nie dokonano też rozliczenia  finansowego za 
2007 rok hali sportowej w Lekowie. 
W wolnych wnioskach  Prezesi Klubów Sportowych wypowiadali się o swojej 
działalności  i  potrzebach.  Złożyli  pismo  do  Przewodniczącego  Komisji 
w sprawie modernizacji boisk sportowych. 
Członkowie  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Sportu  i  Etyki  Radnych 
stwierdzili,  że  brak  porozumienia  między  Prezesami  Klubów utrudnia  pracę 
i  wpływa  negatywnie  na  ich  wizerunek  w  środowisku,  jak  i  na  samych 
zawodników. 

Na drugim posiedzeniu omawiano:
1. Działalność i funkcjonowanie świetlic i bibliotek na terenie gminy
2. Sprawozdanie  z  działalności  kulturalnej  w 2007 roku i  I  kwartale  2008 

roku
3. Zapoznanie  członków  Komisji  z  pismami  jakie  wpłynęły  do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty. 

W posiedzeniu uczestniczyły Panie świetlicowe i  bibliotekarki,   Koordynator 
ds kultury, Kierownik GZOKiS oraz Kierownik Biblioteki Miejskiej.
Pani Marta Borowy przygotowała i omówiła sprawy związane z działalnością, 
finansami oraz organizacją pracy w świetlicach i bibliotekach gminnych za 2007 
rok oraz I kwartał 2008 roku. Na terenie gminy istnieje siedemnaście świetlic, 
z  czego na dzień dzisiejszy codziennie czynnych jest  czternaście  oraz cztery 
biblioteki. 
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Sprawozdanie z działalności  kulturalnej na terenie naszej gminy za 2007 rok 
i  I  kwartał  2008  roku  złożyła  Pani  Ewa  Odrowąż  Petrykowaska,  która  od 
września 2007 roku pełni funkcję Koordynatora ds związanych z działalnością 
kulturalną na terenie gminy. 

Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Ochrony  Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa – Pan Ryszard Pawlonka. 
W okresie  między  sesjami  Komisja  odbyła  dwa  posiedzenia.  Na  pierwszym 
omawiane były zagadnienia w zakresie zabezpieczenia przeciwpożarowego na 
terenie  gminy  –  dokonano  podsumowania  działalności  Ochotniczych  Straży 
Pożarnych za 2007 rok oraz analizowano możliwość pomocy finansowej (przez 
gminę) przy budowie oczyszczalni przydomowych.
Na  drugim  posiedzeniu  wyjaśniana  była  sprawa  przeprowadzonej  przez 
GEOMAR kontroli dotyczącej dopłat bezpośrednich dla rolników. 

Ad.6. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY Z WYKONANIA UCHWAŁ 
I PRACY W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI

Sprawozdanie  złożył  Wójt  Gminy  Pan  Bernard  Laufer. W  okresie 
międzysesyjnym  najważniejszym  zadaniem  realizowanym  przez  Urząd  były 
prace  nad  sprawozdaniem z  wykonania  budżetu  za  2007  rok.  Sprawozdanie 
zostało  opracowane  i  przedstawione  Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej 
i wszystkim radnym.

28 lutego br.  Wysoka Rada podjęła uchwałę o zamiarze reorganizacji  dwóch 
szkół  podstawowych  w Klępczewie  i  Rusinowie.  O podjętej  uchwale został 
poinformowany  Kurator  Oświaty.  Zostały  również  rozesłane  pisemne 
informacje  do  sołtysów  i  Dyrektorów  szkół  z  prośbą  o  poinformowanie 
mieszkańców  w  sposób  zwyczajowo  przyjęty.  Przed  Sesją  Rady  odbyły  się 
spotkania z mieszkańcami na zebraniach wiejskich w Klępczewie i Rusinowie. 
Pan Wójt  był  przekonany,  że  wymóg ustawy o systemie  oświaty  w sprawie 
poinformowania  mieszkańców  o  zamiarze  przekształcenia  (obniżenia  stopnia 
organizacyjnego szkół) został spełniony. W tej sprawie Pan Wójt odbył również 
spotkanie  z  Kuratorem  Oświaty  oraz  Wizytatorem  Oświaty,  gdzie  odniósł 
wrażenie, że Kurator  jest negatywnie nastawiony do zmian w oświacie i robi 
wszystko,  aby do takich zmian  nie  doszło.  Zdaniem Pana Kuratora  należało 
zawiadomić wszystkich rodziców dzieci uczęszczających do tych dwóch szkół. 
Zdaniem Pana Wójta wszyscy rodzice wiedzieli łącznie z Komitetem Obrony 
Szkoły  w Rusinowie,  który  między  innymi  powoływał  się  na  to,  że  nie  był 
powiadomiony.  Kurator  uznał,  że  nie  wszyscy  rodzice  byli  poinformowani 
i odmówił zgody na przekształcenie tychże szkół. W obu przypadkach wydał 
opinię negatywną. Zdaniem Pana Wójta wymóg ten jest w ogóle niemożliwy do 
spełnienia,  ponieważ wystarczy żeby dwójka rodziców była w tym czasie za 
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granicą  lub  kolejna  grupa  rodziców  nie  odebrała  pisemnego  zawiadomienia 
o  zamiarze  przekształcenia  szkół  –  mogliby  powoływać  się,  że  nie  zostali 
poinformowani.  W  tej  sytuacji  zostało  złożone  odwołanie  od  stanowiska 
Kuratora do Ministra Edukacji Narodowej, który ma dwa tygodnie na udzielenie 
odpowiedzi. 

10 kwietnia został przeprowadzony konkurs na dyrektora szkoły w Rusinowie, 
który  wygrała  Pani  Dorota  Adamiak,  która  wcześniej  pełniła  obowiązki 
Dyrektora Szkoły. Konkurs musiał być przeprowadzony, ponieważ powierzenie 
obowiązków w tym przypadku możliwe było tylko na pół roku. 

W okresie międzysesyjnym trwały również prace nad reorganizacją Gminnego 
Zespołu Oświaty, Kultury i Sportu. Pracownicy GZOKiS otrzymali informację o 
nowych  miejscach  pracy.  Odbyło  się  również  spotkanie  z  Dyrektorami 
Zespołów Szkół,  gdzie zostały omówione czynności  jakie muszą być podjęte 
przez Dyrektorów Szkół, aby te szkoły mogły samodzielnie funkcjonować. 

Podejmowane były działania w celu realizacji programu Integracji Społecznej 
z  komponentu  poakcesyjnego  Programu  Wspierania  Obszarów  Wiejskich. 
Realizacja  tego  programu  będzie  trwała  w  latach  2008  –  2010,  a  środki 
przeznaczone  są  na  realizowanie  usług  społecznych  dla  następujących  grup 
społecznych: osoby starsze, dzieci i młodzież. Został opracowany plan działań 
oraz odbyło się spotkanie z  liderami lokalnymi z naszej gminy, którzy zostali 
poinformowani o możliwości skorzystania z tych środków. 

Zostało wydane zarządzenie w sprawie składania ofert na działalność klubów 
sportowych  oraz  została  powołana  komisja  która  zaopiniowała  wnioski  tych 
klubów.  Zostanie  wydane  kolejne  zarządzenie  o  podziale  środków  zgodnie 
z sugestiami komisji.

Odbył się również przetarg na sprzedaż lokalu mieszkalnego w Cieszeniewie po 
byłym  sklepie  OSM.  Wcześniej  tam  ogłaszaliśmy  przetarg  ograniczony  dla 
mieszkańców  Cieszeniewa,  a  ponieważ  nie  było  chętnych  został  ogłoszony 
przetarg nieograniczony i 20 marca br. sprzedano lokal za 20.700 zł. 

Na  początku  kwietnia  odbył  się  również  na  sprzedaż  kolejnych  działek 
w miejscowości Świdwinek. Sprzedano jedną działkę za kwotę 32.600 zł. 

W całym okresie między sesjami Wójt i Urząd wykonywał bieżące zadania. 
W tym też czasie otrzymaliśmy odpowiedź od Ministra Edukacji, że z rezerwy 
Ministra otrzymaliśmy 23 tys.zł. na zajęcia sportowe pozalekcyjne. 
Złożyliśmy również wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie 
w kwocie 20 tys.zł. na modernizację boiska sportowego w Łąkowie. 
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Ad.7. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW”

Sołtys Cieszyna Pan Edward Skibiński poruszył problem porządku we wsi. 
We wsi panuje bałagan – zaśmiecony przystanek, droga. Urząd Gminy zatrudnił 
do prac porządkowych człowieka w ramach prac społecznie  użytecznych (na 
dwie godziny dziennie), ale wykorzystywany jest do innych prac.

Sołtys  Pan Lech Lipka po raz kolejny poruszył sprawę katastrofalnego stanu 
drogi  w  Berkanowie.  Droga  jest  tak  zniszczona,  że  dostawcy  piekarni  nie 
dowożą chleba. 

Pani Maria Świątczak – sołtys Lekowa zwróciła się z prośbą o zmeliorowanie 
pól. Sama ma zalany hektar ziemi.
Ponowiła również sprawę naprawy drogi osiedlowej zniszczonej przy budowie 
hali sportowej.

Sołtys  Kluczkowa  Pan Adam Kępa zwrócił  się  z  prośbą,  aby  spowodować 
przywrócenie rozkładu jazdy autobusów PKS. Od czterech miesięcy autobusy 
nie kursują w dni wolne od pracy. Jest zapotrzebowanie – szczególnie wśród 
młodzieży, która wyjeżdża na zawody. 

Ad.8. SPRAWOZDANIE Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ZA 2007 
ROK

Na  podstawie  art.  30  ustawy  o  samorządzie  gminnym  sprawozdanie 
z wykonania budżetu gminy za 2007 rok złożyła Skarbnik Gminy Pani Renata 
Kamińska.

20  marca  2008  roku  Zarządzeniem  Wójta  zostało  przyjęte  sprawozdanie 
z wykonania budżetu gminy za 2007 rok, które zostało przekazane Radzie miny 
i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w celu wydania opinii..
Zgodnie z art. 18 ust.3 ustawy o samorządzie gminnym  i § 34 Statutu Gminy 
Komisja  Rewizyjna  Rady  Gminy  zbadała  zgodność  sprawozdania  ze  stanem 
księgowym i faktycznym oraz sporządziła wniosek o udzielenie absolutorium 
dla Wójta za wykonanie zadań roku ubiegłego. 

Na  podstawie  przedstawionych  materiałów  otrzymaliśmy  pozytywną  opinię 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej.
Została również przeprowadzona konsultacja nad sprawozdaniem na Komisjach 
Rady. Uwag do wykonania budżetu nie wniesiono. 
Realizacja  zaplanowanych  w  budżecie  zadań  rzeczowych,  a  także  bieżące 
utrzymanie  jednostek  finansowych  z  budżetu  przebiegła  prawidłowo.  Plan 
budżetu i jego wykonanie na koniec roku wyniosło:
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 plan  dochodów  w  ciągu  roku  wzrósł  z  kwoty  13.435.000  zł. do  kwoty 
14.805.051,88  zł. tj.  10,2  %,  a  ich  realizacja  wyniosła  14.912.166,45  zł. 
tj. w 100,7 %

 plan  wydatków  wzrósł  z  kwoty  15.170.000  zł.  do  kwoty  16.480.895  zł. 
tj. o 14,1 %., a wykorzystanie nastąpiło w granicach 12.424.142 zł. czyli 8,6 
%.

Na  koniec  roku  zamknęliśmy  się  deficytem  budżetowym  w  wysokości 
1.190.550,38 zł. , który został pokryty kredytem bankowym.

Według  struktury  wykonania  dochodów  największy  wskaźnik  procentowy 
występuje w pozycji  subwencji  ogólnej  33,7 %, który jest  porównywalny do 
roku 2006.
Kolejną ważną pozycją w dochodach są podatki i opłaty od osób fizycznych 
i prawnych stanowiące 17,7 % ogólnych wpływów. 

Środki  z  budżetu  państwa  na  adania  zlecone  i  na  dofinansowanie  zadań 
własnych gminy wyniosły 23,9 % wykonania, które są wyższe od roku 2006 
o  6,4  %,  a  spowodowane  to  było  zwiększeniem  środków  na  zwrot  części 
podatku akcyzowego zawartego w cenie paliwa dla producentów rolnych,  na 
wypłatę zasiłków i pomoc w naturze, na pomoc materialną dla uczniów oraz na 
kształcenie młodocianych pracowników. 
Udziały w podatku dochodowym od osób prawnych i od osób fizycznych to 6,8 
% ogólnego wykonania, które są wyższe od roku 2006 o 6,2 %. Wymienione 
środki przekazywane są przez Ministerstwo Finansów i Urzędy Skarbowe. 
Dochody przypisane i nie przypisane realizowane były według zasad i terminów 
określonych w obowiązujących w tym zakresie przepisach.
Natomiast  wydawanie  środków  następowało  w  granicach  planu  określonego 
w budżecie na rok 2007 w sposób celowy i oszczędny. Dotacje przekazywane 
gminie  na  realizację  zadań  zleconych  i  na  dofinansowanie  własnych  zadań 
gminy wykorzystane zostały zgodnie z ich przeznaczeniem. 

W roku 2007 po wyrażeniu zgody przez Wysoką Radę został zaciągnięty kredyt 
na  wydatki  inwestycyjne  i  na  wydatki  nie  mające  pokrycia  w  dochodach 
w  wysokości  2.729.101  zł.  Dokonano  również  spłaty  pobranych  kredytów 
w kwocie 1.234.250,00 zł. 

W ogólnej  kwocie  wykorzystanych środków najważniejszą  pozycję  stanowią 
wydatki na: 
 Oświatę  i  Wychowanie  44,9  %.  Otrzymana  subwencja  w  wysokości 

3.413.967  zł.  nie  pokrywała  w  całości  potrzeb  w  zakresie  szkolnictwa. 
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Samorząd  brakujące  środki  pokrył  ze  środków  własnych,  bowiem 
wykorzystanie wyniosło 5.101.528 zł. 

 Na  rolnictwo,  drogi,  gospodarkę  gruntami  i  nieruchomościami  oraz  na 
gospodarkę komunalną wydano 3,9 %

 3,2 % stanowią wydatki na kulturę, sport oraz na ochronę zdrowia
 Na wydatki inwestycyjne przeznaczono 13,7 %, tj. kwotę 2.202.041 zł. 
 29,2 % ogólnego wykonania stanowią wydatki na pomoc społeczną, które są 

porównywalne do roku 2006

Pomimo napotykanych trudności w trakcie wykonywania budżetu realizowane 
były  prawie  wszystkie  zadania  ujęte  w  uchwale  budżetowej  i  w  uchwałach 
zmieniających budżet, między innymi:

 partycypowano w kosztach  organizowanych  przez  mieszkańców festynów 
oraz przekazywano na bieżąco 2 % udziałów z wpływów podatku rolnego 
dla Izby Rolniczej, a także przeprowadzono konkurs i zakupiono nagrody na 
najładniejszą zagrodę w gminie,

 przeprowadzono  doraźne  remonty  dróg  gminnych  i  przystanków 
autobusowych,

 ponoszono wydatki na utrzymanie i remonty budynków komunalnych,
 wspierano działalność bieżącą Ochotniczych Straży Pożarnych,
 finansowano  bieżące  utrzymanie  szkół  podstawowych,  gimnazjów,  klas 

zerowych, dowożenie uczniów oraz szkolnych klubów sportowych,
 ze środków uzyskanych ze sprzedaży napojów alkoholowych utrzymywane 

były świetlice w Lekowie i Bierzwnicy,
 finansowano usługi stomatologiczne dla dzieci ze szkół gminnych, 
 realizowano wszystkie zadania z zakresu pomocy społecznej, 
 finansowano  koszty  energii  elektrycznej  i  konserwacje  oświetlenia 

drogowego,
 dofinansowano zakup materiałów do remontów kościołów,
 wspierano działalność bieżącą świetlic i bibliotek oraz klubów sportowych.

Natomiast realizacja zadań inwestycyjnych przedstawia się następująco:
Plan 2.346.600 zł. został wykorzystany w kwocie 2.202.041,82 zł. tj. 93,8 %,
w tym:

1. Ukończono budowę hali sportowej w Lekowie plan 2.147.000 zł. wykonanie 
2.129.551,09 zł. 

2. Dokonano zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego gminy
3. Przeprowadzono kompleksową inwentaryzację przyrody
4. Zrealizowano Gminny program usuwania azbestu
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W ciągu całego  roku gospodarczego  nie  wystąpiły  przekroczenia  wydatków, 
tym samym zachowana była równowaga budżetowa. 
Zadania  nałożone  na  samorządy  z  roku  na  rok  są  coraz  trudniejsze  do 
wykonania, świadczy o tym zaciąganie kredytów, bowiem dochody w pełni nie 
zabezpieczają realizację tych zadań. 
Wykonanie  budżetu  w  roku  2007  przy  uwzględnieniu  trudnej  sytuacji 
finansowej  i  ciągle  rosnących cenach  jak  i  potrzebach  od strony  finansowej 
należy uznać za poprawne i prawidłowe. 
Przedkładając  Wysokiej  Radzie  materiały  Pani  Skarbnik  poprosiła  o  ocenę 
wykonanych zadań oraz o zatwierdzenie sprawozdania i udzielenie absolutorium 
dla Pana Wójta za całokształt wykonanych prac.
Podziękowała  Panu  Przewodniczącemu,  wszystkim  radnym  i  sołtysom  za 
aktywny udział i pomoc w realizacji budżetu 2007 roku.

Ad.9. BEZPIECZEŃSTWO NA TERENIE GMINY

W  zakresie  bezpieczeństwa  na  terenie  gminy  głos  zabrali:  Pan  Waldemar 
Trzciński –  Komendant  Powiatowy Policji  oraz  kpt.  Mirosław Niezgoda – 
Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Świdwinie
Obszerne, szczegółowe materiały stanowią załączniki do protokołu.

Ad.10. DZIAŁALNOŚĆ REFERATU PROMOCJI URZĘDU GMINY

Sprawozdanie w formie multimedialnej z działalności Referatu Promocji złożyła 
Inspektor Pani Bożena Kulikowska.
Sprawozdanie nagrane na płytę  CD.R stanowi załącznik do protokołu.
         
Ad.10”a”. SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI GMINNEGO PROGRAMU 

PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII ZA 2007 ROK

Sprawozdanie  złożyła  Pełnomocnik  Wójta  ds  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych i Narkomanii Pani Anna Zwierzyńska.

Art. 10 Ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu narkomanii (Dz. U. 
Nr  179,  poz.  1485  z  późn.  zm.)  czyni  od  roku  2005  gminy  odpowiedzialne 
za  prowadzenie  zadań  związanych  z  przeciwdziałaniem  narkomanii  na  swoim 
terenie.  Ustawodawca zobowiązał  samorząd do opracowania projektu gminnego 
programu przeciwdziałania narkomanii, który to musi zostać uchwalony przez radę 
gminy.  W latach  poprzednich  gminny  program przeciwdziałania  alkoholizmowi 
zawierał również zadania dot. przeciwdziałania narkomanii. 

Od roku 2005 program przeciwdziałania narkomanii tworzy oddzielny dokument. 
Zadania te w szczególności obejmują:
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1. zwiększenie  dostępności  terapeutycznej  i  rehabilitacyjnej  dla  osób 
uzależnionych i osób zagrożonych uzależnieniem,

2. udzielanie  rodzinom,  w  których  występują  problemy  narkomanii,  pomocy 
psychospołecznej i prawnej,

3. prowadzenie  profilaktycznej  działalności  informacyjnej,  edukacyjnej  oraz 
szkoleniowej  w  zakresie  rozwiązywania  problemów  narkomanii, 
w szczególności dla dzieci i  młodzieży, w tym prowadzenie zajęć sportowo-
rekreacyjnych  dla  uczniów,  a  także  działań  na  rzecz  dożywiania  dzieci 
uczestniczących  w  pozalekcyjnych  programach  opiekuńczo-wychowawczych 
i socjoterapeutycznych,

4. wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych 
służących rozwiązywaniu problemów narkomanii,

5. pomoc  społeczną  osobom  uzależnionym  i  rodzinom  osób  uzależnionych 
dotkniętych  ubóstwem  i  wykluczeniem  społecznym  i  integrowanie  ze 
środowiskiem lokalnym tych osób z wykorzystaniem pracy socjalnej i kontraktu 
socjalnego.

Z  uwagi  na  to,  że  trudno  rozgraniczyć  działania  w  ramach  programu 
przeciwdziałania  narkomanii i  odrębnie  przeciwdziałania  alkoholizmowi 
sprawozdanie zostało przedstawione wspólnie dla obu programów.

Źródłem finansowania zadań Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii 
i  Alkoholizmu  są  środki  finansowe  budżetu  gminy  pochodzące  z  opłat  za 
korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych.

Realizatorem i koordynatorem realizacji programu jest Pełnomocnik Wójta Gminy 
ds.  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Narkomanii,  który  podejmuje 
szereg działań polegających na uruchomieniu procedur administracyjno-prawnych 
związanych z kierowaniem osób na leczenie odwykowe.

1) Podejmowanie działań ograniczających dostępność alkoholu

4  maja  2006  roku  Zarządzeniem  Nr  10/2006  Wójt  Gminy  Świdwin  powołał 
Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w składzie:

1. Kazimiera Seżysko

2. Anna Zwierzyńska

3. Stanisława Kwiatkowska

4. Bożena Żdżańska

5. Władysław Polański
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Do Komisji w 2007r. wpłynęło 38 wniosków w tym z zakresu "Niebieskiej karty" 
30. Gminna Komisja odbyła 13 posiedzeń, na których rozpatrywała i ewentualnie 
zobowiązywała określone osoby motywując do podjęcia leczenia.

Osoby po odbyciu leczenia odwykowego uczęszczają na terapię podtrzymującą. 
W  2007  roku  z  dofinansowania  terapii  podtrzymującej  skorzystały  3  osoby. 
W  2007  roku  Gminna  Komisja  nie  przyjęła  żadnego  wniosku  o  wszczęcie 
postępowania do podjęcia leczenia z powodu uzależnienia narkotykowego.

Komisja  odbyła  20  posiedzeń  (niepłatnych),  na  których  opiniowała  wnioski  na 
sprzedaż  detaliczną  i  gastronomiczną  napojów alkoholowych.  Opinie  dotyczyły 
zgodności lokalizacji i limitu punktów sprzedaży z obowiązującymi w tym zakresie 
uchwałami.

Pozytywnie zaopiniowano 20 wniosków na sprzedaż detaliczna i 19 wniosków na 
jednorazową sprzedaż piwa podczas trwania imprez na terenie gminy Świdwin.

W  roku  2007  nie  wpłynęły  żadne  wnioski  o  cofnięcie  zezwoleń  na  sprzedaż 
napojów alkoholowych.

Komisja  przeprowadziła  jedną  kontrolę  placówek  handlowych.  Skontrolowano 
33 sklepy prowadzące sprzedaż napojów alkoholowych. Przeprowadzone kontrole 
podmiotów  gospodarczych  prowadzących  sprzedaż  napojów  alkoholowych 
przeznaczonych  do  spożycia  w  miejscu  sprzedaży  i  na  wynos  nie  wykazały 
poważnych  uchybień.  Zaleceniami  pokontrolnymi  były  m.in.  usunięcie 
niedozwolonych  reklam  napojów  alkoholowych  (nie  zawierających  informacji 
o szkodliwości spożywania napojów alkoholowych), umieszczenie w widocznych 
miejscach  informacji  o  zakazie  sprzedaży  napojów  alkoholowych  osobom 
nieletnim, nietrzeźwym oraz pod zastaw.

2.  Prowadzenie  działalności  informacyjno-edukacyjnej 
i profilaktycznej dla dzieci i młodzieży.

Placówki wsparcia dziennego

W  miejscowościach  Lekowo  i  Berzwnica  funkcjonowały  placówki  wsparcia 
dziennego  -  Środowiskowe  Ognisko  Wychowawcze  Towarzystwa  Przyjaciół 
Dzieci  które jest  specjalistyczną placówką opiekuńczo-wychowawczą.  Jej  celem 
jest  udzielanie  pomocy  dzieciom  i  młodzieży  zagrożonej  sieroctwem  lub 
niedostosowaniem  społecznym  bez  odrywania  dziecka  od  domu  rodzinnego 
i naturalnego środowiska. Do placówek uczęszczało 80 dzieci.

4 lipca 2007r. odbyła się w Koszalinie IV Olimpiada Sportowa placówek wsparcia 
dziennego -Środowiskowych Ognisk Wychowawczych. Wzięło w niej  udział  38 
uczestników z placówek Lekowo i Bierzwnica. W trakcie imprezy uczestnicy mieli 
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możliwość  zaprezentowania  własnego  programu  artystycznego  oraz  wzięcia 
udziału w konkursie plastycznym.

Kampania "Ciąża bez alkoholu"

Gmina  Świdwin w kwietniu  2007 roku przystąpiła  do  ogólnopolskiej  kampanii 
edukacyjnej  pod  hasłem  "Ciąża  bez  alkoholu".  Jej  głównym  celem  jest 
zmniejszenie liczby kobiet pijących w czasie ciąży, promocja abstynencji w tym 
okresie  oraz  zwiększenie  wiedzy  o  negatywnym  wpływie  alkoholu  na  płód. 
Działaniem  związanym  z  realizacją  kampanii  była  edukacja  i  promowanie 
abstynencji  w  ciąży  poprzez  dystrybucję  materiałów  kampanijnych  (broszur, 
ulotek, plakatów):

- w placówkach podstawowej opieki zdrowotnej,

- w poradniach ginekologiczno-położniczych

- w ośrodkach pomocy społecznej

- w urzędach administracji.

30 listopada 2007r. w ramach Ogólnopolskiej Kampanii Edukacyjnej "Ciąża bez 
alkoholu"  odbyła  się  Konferencja  zorganizowana  wspólnie  przez  Wójta  Gminy 
Świdwin oraz Burmistrza Miasta Świdwina . W spotkaniu wzięło udział 60 osób. 
Prelegentami  podczas  konferencji  byli  lekarz  psychiatra  Krzysztof  Liszcz,  z-ca 
prezesa  fundacji  "Daj  Szansę",  krajowy  konsultant  Państwowej  Agencji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wraz z żoną Katarzyną Kałamajską - 
Liszcz, którzy tworzą rodzinę zastępczą dla 4 dzieci obciążonych zespołem FAS - 
alkoholowym zespołem płodowym.

Kampania "Zachowaj Trzeźwy Umysł"

W  styczniu  2007r.  gmina  Świdwin  po  raz  pierwszy  przystąpiła  do  udziału 
w kampanii "Zachowaj Trzeźwy Umysł" odbywającej się pod patronatem Ministra 
Edukacji Narodowej i Ministra Sportu. Szkołą realizującą projekt był Zespół Szkół 
w  Lekowie.  Głównym  celem  kampanii  dla  uczniów  szkoły  podstawowej  było 
promowanie prozdrowotnego stylu życia przez budowanie poczucia kompetencji 
w dokonywaniu prozdrowotnych wyborów. Natomiast dla uczniów gimnazjum - 
także  promowanie  prozdrowotnego  stylu  życia  przez  budowanie  tożsamości 
indywidualnej i społecznej opartej na dokonywaniu prozdrowotnych wyborów. 

Cała kampania oparta była na dużej ilości konkursów, zarówno indywidualnych, 
jak  i  grupowych.  Uczniowie  zostali  szczegółowo  zapoznani  z  ofertą  kampanii. 
Wychowawcy  poszczególnych  klas  zobowiązali  się  do  pomocy  uczniom,  m.in. 
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przy udziale w konkursach klasowych, dopilnowaniu kwestii terminów wysyłania 
prac, a także po otrzymaniu scenariuszy zajęć przeprowadzili zajęcia profilaktyczne 
z uczniami.

Organizatorzy  akcji  założyli,  że  aby  przyniosła  ona  oczekiwane  rezultaty, 
potrzebne jest nie tylko zaangażowanie młodych ludzi (do których była adresowana 
ta kampania), ale też otoczenia,  w którym żyją, wychowują się i  bawią. Szkoła 
wykorzystała w tym celu: ulotki edukacyjne dla rodziców, certyfikaty, ankiety dla 
nauczycieli, konspekty lekcji wychowawczych, plakaty, naklejki. 

Dzięki współpracy pedagoga szkolnego z poszczególnymi wychowawcami udało 
się  sprawnie  przeprowadzić  zaplanowane  przez  pomysłodawców  zadania. 
Uczniowie  wykazali  się  sporym  zainteresowaniem  i  chętnie  brali  udział 
w prowadzonych zajęciach. Wśród laureatów Ogólnopolskiej kampanii "Zachowaj 
trzeźwy  umysł"  znaleźli  się  również  przedstawiciele  naszej  gminy.  Wśród 
laureatów  konkursów  znalazły  się  następujące  osoby:  Aleksndra  Szewczak 
z Lekowa,  Dawid Boksz z  Lekowa,  Patrycja  Olszewska z  Dobrowoli,  Karolina 
Ogrodowska  z  Niemierzyna.  Twórcy  Kampanii  obdarowali  nagrodą  rzeczową 
Klasę V ZS Lekowo.

Propagowanie alternatywnych sposobów spędzania wolnego czasu

Na  terenie  sołectw  gminy  Świdwin  organizowane  są  spotkania  dla  dzieci 
i młodzieży z okazji Dnia Dziecka, Dnia Matki, Mikołajek, wigilii i inne.

W  organizację  tych  spotkań  zaangażowani  są  sołtysi,  radni  oraz  opiekunowie 
świetlic  wiejskich.  Imprezy odbywają  się  w plenerze  przy  ognisku jak  również 
w świetlicach. Dzieci mają możliwość wykazania się umiejętnościami sportowymi 
oraz sprytem biorąc udział w turniejach sprawnościowych oraz konkursach.

Edukacja 

W  związku  z  realizacją  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii 
zorganizowano  szkolenie  dot.  przeciwdziałania  zjawisku  narkomanii.  Szkolenie 
przeprowadziła  Joanna  Mikuła  –  psycholog,  terapeuta  ds.  uzależnień,  obecnie 
zatrudniona  w  Ośrodku  Chrześcijańskiej  Misji  Społecznej  „Hostel”  w  Łękini 
k/Miastka.  Na  wykład  zostali  zaproszeni  przedstawiciele  szkół  gminnych, 
pedagodzy,  pracownicy  bibliotek  gminnych,  pracownicy  GOPS,  Członkowie 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i inni.

Po wysłuchaniu wykładu uczestnicy szkolenia wypełnili ankietę, w której wysoko 
ocenili jakość przeprowadzonego wykładu oraz zasób wiedzy osoby prowadzącej 
szkolenie. 
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W ramach  realizacji  Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  zakupiono pomoce 
dydaktyczne  do  pracowni  polonistycznych  wszystkich  szkół  gminnych.  Celem 
realizacji  powyższego  projektu  było  efektywne  nauczanie  języka  polskiego 
i  osiąganie  wysokich  wyników  na  sprawdzianach  i  egzaminach  z  części 
humanistycznej.

Zakupiono  dla  pedagoga  szkolnego  fachową  literaturę  pn.  „Problemy 
wychowawcze dzieci i młodzieży”. Pakiet był aktualizowany przez trzy kwartały 
2007 roku.

3.  Wspomaganie  działalności  instytucji,  stowarzyszeń  i  osób 
fizycznych służących rozwiązywaniu problemów alkoholowych

Gminna  Komisja  współpracuje  z  kuratorami  sądowymi  nadzorującymi  osoby 
kierowane na leczenie odwykowe.

Gmina  partycypuje  w  kosztach  utrzymania  Wojewódzkiego  Ośrodka  Terapii 
Uzależnienia  od  Alkoholu  i  Współuzależnienia  w  Stanominie.  Osoby  z  terenu 
gminy  Świdwin  wymagające  leczenia  biorą  udział  w  specjalistycznym leczeniu 
odwykowym w Stanominie  gdzie  są  hospitalizowani  oraz  uczestniczą  w terapii 
ambulatoryjnej w Poradni Uzależnień w Świdwinie.

Mieszkańcy  gminy  Świdwin  korzystają  ze  specjalistycznej,  psychologicznej 
pomocy, terapii uzależnienia i współuzależnienia, a także z działań z zakresu tzw. 
terapii podtrzymującej.

Ad.11. D Y S K U S J A

Radny  Pan  Andrzej  Żubert korzystając  z  obecności  Przedstawicielki 
Powiatowego Zarządu Dróg zwrócił się z prośbą o naprawienie odcinka drogi 
Osiedle – Świdwinek (od asfaltu do krzyża).

Pani  Agnieszka  Zabielska zobowiązała  się  przekazać  temat  Kierownikowi 
Powiatowego Zarządu Dróg.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Lechocki zwrócił się z pytaniem 
do Inspektora d/s Promocji Urzędu Gminy z jakich programów mogą korzystać 
sołectwa.

Pani  Bożena  Kulikowska wyjaśniła,  że  sołtysi  na  bieżąco  są  informowani 
o małych grantach, a Referat  pomaga w sporządzaniu wniosków. 

Ad. 12. PODJĘCIE UCHWAŁ       
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Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła dwa projekty  uchwał, 
które radni podjęli w formie:

- uchwały Nr XIII/100/2008 - w  sprawie  dokonania  zmian  w  budżecie 
gminy na rok 2008 
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XIII/101/2008 - w  sprawie  absolutorium  dla  Wójta  Gminy 
z  tytułu  rozpatrzenia  sprawozdania 
z wykonania budżetu gminy za 2007 rok
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

Kierownik  Referatu  Rolnego  Pani  Krystyna  Miodowska przedstawiła  dwa 
kolejne projekty uchwał, które radni podjęli w formie:

- uchwały Nr XIII/102/2008 - w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  dokonanie 
darowizny  na  cele  publiczne  na  rzecz 
Województwa  Zachodniopomorskiego  pod 
modernizację  drogi  wojewódzkiej  nr  152 
w  obrębie  geodezyjnym  Rusinowo,  gmina 
Świdwin
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr XIII/103/2008 - w sprawie zmiany uchwały Nr XII/98/2008 
Rady Gminy Świdwin z dnia 28 lutego 2008 
roku
(13  radnych  głosowało  za  podjęciem 
uchwały,  1  radny  głosował  przeciw, 
1 wstrzymał się od głosu)

Ad.13. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA

Na  interpelacje  i  zadane  pytania  odpowiedział  Wójt  Gminy  Pan  Bernard 
Laufer. 

Pytanie Pana Sołtysa Skibińskiego odnośnie porządkowania chodników i dróg. 
Przepis  się  nie  zmienił,  nadal  obowiązuje  przepis,  który  nakłada  obowiązek 
sprzątania na właściciela posesji jak również połowy drogi od swojej posesji.

Wniosek co do naprawy dachu Pan Wójt przyjmuje i jutro Pan Wójt Pawelec 
wyda  stosowne  polecenia  pracownikom  interwencyjnym,  aby  te  uszkodzone 
płyty wymienili. 

Problem  podtopień  (zalań)  pól  i  piwnic  w  tym  roku  jest  problemem 
powszechnym,  który  bierze  się  nie  tylko  z  niesprawności  instalacji,  czy 
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kanalizacji, ale przede wszystkim z nadmiernej ilości opadów. Pogoda poprawia 
się i problem powinien zniknąć. 

Na kolejne zapytania odpowiedział Zastępca Wójta Pan Zdzisław Pawelec. 

Pan Adam Kępa podniósł problem przywrócenia kursów autobusów. PKS stoi 
na stanowisku, że kursy są nie rentowne, korzysta zbyt mało pasażerów. 

Z przyjściem wiosny – remonty przystanków autobusowych trwają. 

Jeśli  chodzi  o  stan  dróg  gminnych  –  jest  źle.  Rok  był  mokry.  29  kwietnia 
odbędzie się wyjazdowe posiedzenie Komisji Rolnictwa, która oceni stan dróg 
i wytypuje te, które kwalifikują się w pierwszej kolejności do naprawy. 

Ad.14. WOLNE WNIOSKI

Kierownik Referatu  Rolnego  Pani  Krystyna Miodowska poinformowała,  że 
w dniach od 5 do 10 maja br. odbędzie się akacja szczepienia lisów i zwróciła 
się z prośbą do sołtysów o przekazanie informacji mieszkańcom so…łectw w 
sposób zwyczajowo przyjęty.

Ad.15. Z A K O N C Z E N I E

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Kazimierz  Lechocki kończąc  obrady 
XIII/2008 Sesji podziękował za uczestnictwo.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                                      Przewodniczący 
                                                                                 Rady Gminy
Wiesława Żmudzińska
                                                                    mgr Kazimierz LECHOCKI

Obrady sesji nagrane na kasety magnetofonowe stanowią załączniki do protokołu

20


	Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie
	Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD
	Z uwagi na prośbę przedstawiciela Agencji Nieruchomości Rolnych (ograniczony czas) Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Lechocki zaproponował, aby przed przystąpieniem do porządku obrad kierować pytania do Pana Jarosława Jawor.
	Ad.7. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW”


